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PROTOKOLL  

   

 

DATO 31.01.2020 

STED Quality Airport Hotell, Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Utdanningssjef Engebret Mjøseng 

MØTETYPE Utvalgsmøte 

MØTELEDER Leder, Jostein Rubbås-Risvik 

FRA FELTUTVALGET 
Jostein Rubbås-Risvik, Magne Råde, Per Kristian Aas. 

Rolf Magne Hellevang, Jo-Ivar Løvseth 

FRA ADMINISTRASJONEN Engebret Mjøseng. Terje Vestvik deltok i sak 5/2020 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 

 
Saksliste:   
Sak 1/2020: Godkjenning av møtereferat.  
Sak 2/2020: Årsmelding fra Feltutvalget.  
Sak 3/2020: Arrangør NM skogsløp sprint 2020.  
Sak 4/2020: Program for kikkertklassen i skifelt og skogsløp.  
Sak 5/2020: Regelverket for omskytinger på LS.  
Sak 6/2020: LTPL 2021 – 2024 Feltdisiplinene.  
  
Meldinger/drøfting:  

• Status NM skifelt 2021 – 2024.  
• Framtidig turnus for NM skifelt.  

  



 
Saksnummer:  01/2020  

Sak:  Godkjenning av protokoll 

 
Saksopplysninger: 
DFSFU godkjenner formelt protokollen fra møte 11. november 2019. 

 
Feltutvalgets vedtak: 
Rolf Magne Hellevang fremmet forslag til korrigeringer vedr. klasser og medaljer i arrangørveiledningen til NM 

skogsløp sprint. Protokoll enstemmig vedtatt med Hellevang sine tillegg.  

 

 

 

Saksnummer:  2/2020  
Sak:  Årsmelding 2019 - feltutvalget 

 
Årsmelding 2019 - Feltutvalget 
Feltutvalget har bestått av Jostein Rubbås-Risvik (Nord-Norge, leder), Magne Råde (Midt-Norge), Rolf 
Magne Hellevang (Vestlandet), Jo Ivar Løvseth (Østlandet) og Per Kristian Aas (Sørlandet). Det er 
avholdt fire møter i feltutvalget, og behandlet 24 saker.  
 
Nasjonale konkurranser i feltdisiplinene 

DFS vedtok i 2018 at Kongepokalen i NM skifelt fra 2019 skulle rullere mellom NM felt og NM skifelt. 
Den første kongepokalvinner i feltskyting ble Tor Arnfinn Homme fra Kristiansand og Omegn 
skytterlag.  

Øvelse Arrangør Delt. Vinnere 
NM skifelt, 
normaldistanse 

Hornindal og 
Markane 
skytterlag 

70 Senior menn: 1. Ole Martin Erdal, Førde 
Senior kvinner: 1. Kristin Våga Fløttum, Skaun 

NM skifelt, sprint Hornindal og 
Markane 
skytterlag 

72 Senior menn: 1. Ole Martin Erdal, Førde 
Senior kvinner: 1. Kristin Våga Fløttum, Skaun 
Samlagskonkurransen menn/kvinner: 1. Sunnfjord/Sunnfjord 

NM felt LS, Evje 3701 1. Tor Arnfinn Homme, Kristiansand og omegn (Kongepokal) 

NM Stangskyting LS, Evje 2210 1. Nils Bernt Rinde, HV-08 Agder og Rogaland 

NM Felthurtig LS, Evje 2059 1. Pål Øyvind Ørmen, Råde 

NM skogsløp, 
normaldistanse 

LS, Evje 469 Senior menn: 1. Ole Martin Erdal, Førde 
Senior kvinner: 1. Karoline Erdal, Førde 

NM skogsløp, 
sprint 

Kristiansand og 
omegn 
skytterlag 

81 Senior menn: 1. Stian Skåland Gilberg, Lund 
Senior kvinner: 1. Julie Wold Østrøm, Lund 
Stafett for samlag menn/kvinner: 1. Rogaland/Troms 

Frendecup Stang  165 Klasse J, EJ, 1-5, AG3, V73, V65 og V55: 1. Jesper Nilsstua, Raumnes 

Klasse HK416: 1. Kjell Strand Hovland, HV-08 Agder og Rogaland 

Frendecup 
felthurtig 

 177 1. Espen Glosli, Degernes 

Aktivitetskonk. i 
skifelt/skogsløp 

 29 lag 
424 
delt. 

1. Stord skytterlag 

 
  



Aktivitet 
 
Nedenfor vises statistikk over aktivitetsutviklingen for de siste årene  

År 

Felt Skifelt Skogsløp 

Arr. Delt. Arr. Delt. Arr. Delt. 

2019 768 31.078 10 234 50 1278 

2018 726 32.746 11 222 56 1346 

2017 761 35.618 9 148 55 1335 

2016 718 32.001 8 222 52 1010 

2013 866 33.140 11 271 50 978 

2008 1353 35.472 16 297 46 890 

• I feltskyting er det en reduksjon i antall starter, dette til tross for en liten økning i antall 

stevner. Det er vanskelig å se noen naturlig grunn til dette. Det er til DFS rapportert 201 

feltstevner på samlagsnivå eller høyere som hver har mottatt 1500 kr i arrangementsbidrag.  

• I skifelt og skogsløp er det en generell nedgang i antall arrangement og starter. I noen grad 

kan dette forklares med mindre markedsføring og deltakelse i aktivitetskonkurransen i skifelt 

og skogsløp. Utover dette er det vanskelig å se spesielle årsaker.  

 
Utdanning 

• Det er i 2019 gjennomført ett sentralt feltinstruktørkurs med 17 deltakere.  

• Samlokalisert og parallelt med dette feltinstruktørkurset ble det arrangert en egen 
kvinnesamling i skifelt/skogsløp med 6 deltakere.  

• I tilknytning til LS er det arrangert kurs i Stang og felthurtig for kvinner med 9 deltakere. 

• 1 samlag har arrangert kurs i Stang/felthurtig. 

• 12 samlag har arrangert feltkurs for senior.  

• I 2019 har bidragsordningen til feltsamlinger for ungdommer vært styrket med et 
tilleggsbidrag på 250 kr pr deltaker. 19 samlag har arrangert feltsamling for ungdomsskyttere.  

• I 2019 har det vært et ekstra bidrag på 200 kr pr deltaker i temadag feltskyting. Det er 
arrangert 33 temadager med til sammen 323 deltakere i finfelt og 4 temadager i grovfelt med 
29 deltakere.  

 
Anlegg 
DFS har siden 2017 gitt bidrag til etablering av permanente anlegg for felt-, Stang og 
felthurtigskyting. Det er i 2019 utbetalt anleggsbidrag til 7 skytterlag med tilsammen 230 000 kr. I 
tillegg har 7 skytterlag mottatt bidrag til kjøp av finfeltfronter til bruk på elektroniske 100m skiver.  
 
Administrasjonen anbefaler feltutvalget å fatte følgende vedtak: 
 Årsmeldingen fra 2019 godkjennes.  
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Feltutvalgets årsmelding for 2019 godkjennes. 
 
 
 
Saksnummer:  03/2020  

Sak:  Arrangør NM skogsløp sprint 2020 

 
Saksopplysninger: 



NM skogsløp sprint planlegges arrangert i tilknytning til LS 2020 av et lokalt skytterlag onsdag 5. 

august. Østlandets representant i DFSFU, Jo-Ivar Løvseth, har i oppgave å prøve å finne fram til en 

lokal arrangør. Status legges fram i utvalgsmøtet. 

 

Status: 

Det foreligger pr i dag ingen arrangør. De mest aktuelle lag er forespurt, men ingen har så langt påtatt 

seg arrangementet. Løvseth jobber videre med å finne en arrangør. Regionalt seminar benyttes til å 

utlyse konkurransen med anmodning om å finne arrangør.  

 
Vedtak i feltutvalget: 

Det jobbes videre med å finne en arrangør innenfor ca. 2 timers kjøring fra Elverum innen neste 
utvalgsmøte.  
 
 
 

Saksnummer:  04/2020  

Sak:  Program for kikkertklassen i skifelt og skogsløp  

Referanse  Skytterboka vedlegg 1 

Kompetanse Endringer kan foretas av Skytterstyre 

 
Saksopplysninger: 
Skyttertinger 2019 drøftet revidert regelverk for kikkertklassen med følgende vedtak (utdrag):  
«Konkurransetilbudet gis opp til og med samlagsnivået i bane-, felt- og 15 meterskyting, samt i skifelt 
og skogsløp. I grovfelt følger kikkertklassen program som for klasse HK416 når det er eget opplegg for 
disse, ellers klasse 1.» 

I vedlegg 1 i Skytterboka, som beskriver konkurransereglene for skifelt og skogsløp, er ikke program 
for kikkertklassen listet opp. Det må derfor lages et konkurranseregelverk for denne klassen som skal 
benyttes opp til og med samlagsnivå.  

Saksbehandling:  

Til sammenlikning vedtok Skyttertinget 2019 at kikkertklassen primært skal benytte samme opplegg 
som klasse AG3/HK416 i feltskyting. I skifelt og skogsløp benytter klasse AG3/HK416 30-skudd felt og 
«lang løype».   
 
En del deltakerne i kikkertklassen antas å være aktive jegere, og slik sett være i grei fysisk form. 
Samtidig bør kikkertklassen ha en profil som tiltaler breddeskytteren, og slik sett kan det være vel så 
naturlig å sammenlikne med en klasse som har et noe enklere opplegg.   
 
For at det ikke skal bli et ekstra konkurransealternativ som gjør det mer krevende å være arrangør, 
bør klassen benytte et program som er mest mulig identisk med en allerede eksisterende klasse. Ett 
alternativ er å følge programmet til V55 som skyter full 30-skudd. I skogsløp benytter V55 samme 
løypelengde som de øvrige seniorklasser, mens de har redusert løypelengde i skifelt. Skytterklassen 
er et annet alternativ som skyter 3 hold i normalprogrammet (18 skudd), og har vesentlig kortere 
løypelengde. Benyttes i så fall 3 av holdene for klasse HK416 følges vedtaket fra siste Skytterting om 
at kikkertklassen skal benytte samme skyteopplegg som de militære klassene.  
 



Ved at kikkertklassen og skytterklassen benytter tilnærmet samme program unngår man diskusjonen 
om de som deltar i kikkertklassen kan konkurrere i «universalklassen» skytterklassen i stedet. Videre 
synes det ikke riktig av konkurransemessige hensyn å tillate at noen benytter kikkertsikter i stafetter.  
 
Administrasjonen anbefaler feltutvalget å fremme følgende forslag for Skytterstyre: 
I skifelt og skogsløp med skyting deltar kikkertklassen i konkurranser opp til og med samlagsnivå. 
Klassen benytter samme program og premieringsregler som skytterklassen med unntak av 
skytedelen, der klassen primært benytter felthold som for klasse HK416.  Det er ikke tillatt å benytte 
våpen med kikkertsikte i stafetter. Administrasjonen gis fullmakt til å innarbeide reglene i skytterboka 
vedlegg 1.  

 

Feltutvalgets innstilling: 

Feltutvalget støtter administrasjonens innstilling med unntak av regelverket for stafetter. I stafetter 

foreslår feltutvalget at deltakere fra kikkertklassen kan benytte sitt våpen med kikkertsikte.  

 

 

 
Saksnummer:  05/2020  

Sak:  Rangeringsregler på LS 

 
Saksopplysninger: 
Saken drøfter forslag fra administrasjonen om å innføre ytterligere rangeringsregler på LS i både 
baneskyting og feltskyting, slik at man unngår omskytinger. Saken har tidligere vært drøftet i DFSU og 
Norges Skytterstyre, men vært utsatt som sak. 
 
Administrasjonens drøfting: 
LS-utvalget 2016 fremmet forslag om at det burde innføres ytterligere rangeringsregler i både 
baneskyting og feltskyting, slik at man unngikk unødig tidsbruk med omskytinger. Bakgrunnen for LS-
utvalgets forslag var at omskytinger tidsmessig er vanskelig å beregne, og at de for både skyttere og 
publikum skaper liten interesse. Når omskytinger skal avholdes, bidrar også det i mange tilfelle at 
premieutdelingene i ettertid får dårligere rammer. 
 
LS-utvalget foreslo at man i tillegg til dagens rangering av innertiere i finalen i baneskyting og 
innertreff i finalen i feltskyting, kunne benytte innertiere og innertreff fra innledende 25-skudd og 30-
skudd for å skille skytterne. Dette også fordi de mente dette var en minst like rettferdig måte å skille 
skytterne på som i dag. 
 
Eksempelvis har to skyttere 250 poeng og inntar skive 1 og 2. De er rangert på disse skivene etter 
antall innertiere, den ene ned 14 innertiere som får skive 1 og den andre med 12 som dermed får 
skive 2. Begge skyter 100 med 7 innertiere i finalen. Skive 1 blir vinner fordi han oppnådde flere 
innertiere på 25-skudden. Det skal fortsatt være slik at om skytter på skive 2 skyter 100 med 8 
innertiere, vinneren han om skive 1 skyter 100 poeng med 7 innertiere. Det er altså kun hvis de har 
helt like poengsummer i hovedskytingen, samtidig som de får likt resultat med poengsum og 
innertiere i finalen, at man skal skille skytteren etter rangering på 25-skudden. Akkurat samme 
prinsipp foreslås innført i feltskyting. To skyttere på 30 treff er de eneste som skyter 12/12 i finalen. 
Den skytter som da hadde flest innertreff på innledende 30 skudd blir da vinner.  
 



Det kan argumenteres for at denne måten også er mer rettferdig enn dagens omskytingssystem, da 
skytteren blir belønnet ved slike helt like tilfeller for å ha skutt bedre på innledende skyting. Eneste 
motargument er at man på innledende skyting kan skyte under ulike værforhold. Likevel er det slik at 
i de aller fleste tilfelle er det den som skyter flest innertiere/innertreff som har vært den beste 
skytteren på innledende skyting. Med et system hvor man får gevinst med å unngå omskytinger, vil 
det altså også medføre at den beste skytteren får en liten fordel for dette ved de ovenstående tilfelle. 
Slik administrasjonen ser det er dette også et mer rettferdig system, enn at man skal ta høyde for den 
urettferdighet som kan konstrueres ved at innledende skyting skjer under ulike forhold. Et siste 
forhold det kan argumenteres for her er at den som har den beste skiven (laveste nummer) også har 
det største presset i finalen. Å få en svært liten fordel av det ved ellers likhet synes også å støtte opp 
under forslaget. 
 
I sak 73/2018 ble et tilnærmet slikt system innført av Norges Skytterstyre på samlagsskytingene 
under LS. Der teller rangering for hver enkelt skytter, og de som har skive 1 foran siste skytter vinner 
om det eller blir likt etter all rangering. Dette fordi de var best rangert før siste skytter entret 
standplass. På årets militære NM ble det også for første gang innført et system som gjorde at 
omskytinger ble unngått. Der rangeres på plassiffer før finalen, og det ble da bestemt at den skytter 
som hadde lavest skivenummer (nærmest skive 1), ville bli best om to skyttere fikk samme antall 
treff/innertreff i finalen.       
 
Slik administrasjonen ser det bør systemet prøves for Landsskytterstevnet 2020, for å se om dette er 
en ordning som skal innføres videre. Eventuelt også på andre mesterskap. Mye av problemstillingen 
«koker» også ned til om omskytinger blir sett på som spennende og viktige for rettferdigheten, eller 
om de verken er spennende eller føles mer rettferdig for skytterne eller publikum. Administrasjonen 
mener at et slikt system vil gjøre stevneopplevelsen bedre på LS for alle finaler.   
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak: 
På Landsskytterstevnet 2020 innføres en prøveordning med sikte på å unngå omskytinger. Dette 
gjelder alle mesterskap i baneskyting og feltskyting.  
 
Ordningen som innføres er slik at om to eller flere skyttere har lik poengsum/antall treff på 
henholdsvis 25 skudd baneskyting eller 30 skudd feltskyting, og skyter samme resultat i finalen med 
poengsum/innertiere eller treff/innertreff, blir den skytter best som hadde best rangering på 
innledende skyting og således laveste skivenummer i finalen.  
 
Eksempelvis har to skyttere 250 poeng og inntar skive 1 og 2. De er rangert på disse skivene etter 
antall innertiere, den ene ned 14 innertiere som får skive 1 og den andre med 12 som dermed får 
skive 2. Begge skyter 100 med 7 innertiere i finalen. Skive 1 blir vinner fordi han oppnådde flere 
innertiere på 25-skudden.  
 
Ordningen evalueres av Norges Skytterstyre i løpet av høsten 2020. 
 
Fiskum kom med følgende forslag:  
Gjeldende regelverk opprettholdes.  
Fiskums forslag falt med 3 mot 2 stemmer.  
 
Ida Kristiansen kom med følgende forslag til endring av rangeringsregelverk:  
Det opprettes en prøveordning i endring av rangeringsreglene på baneskyting på LS. Dagens regelverk 
for feltskyting opprettholdes.  



 
Fiskum, Borgen, Granlund og Kristiansen stemte for Kristiansens forslag, mens Eiken stemte for 
administrasjonens forslag.  
 
Kristiansens forslag vedtatt.  
 
Vedtak DFSFU sak 24/2019: 
DFSU foreslår for Norges Skytterstyre at det opprettes en prøveordning med nye rangeringsreglene 
på baneskyting på LS 2020. Dagens rangeringsregler for feltskyting opprettholdes.  
 
Feltutvalgets innstilling: 
Feltvalgets flertall støtter administrasjonens forslag. Representanten Aas stemte for å beholde 
dagens ordning.  
 
 
 
Saksnummer:  06/2020  

Sak:  Langtidsplan 2021 – 2024 feltdisipliner 

 
Saksopplysninger: 
Det nærmer seg sluttføring av utkast til langtidsplan for perioden 2021 – 2024. Møtet 31. januar vil 

være siste mulighet for feltutvalget til å komme med innspill til innhold og tiltak.  

 

Det er administrativt den siste tiden blitt arbeidet med innhold og struktur i langtidsplanen. 

Strukturen i LTPL slik den nå foreligger vil bli fremmet for skytterstyre for innspill og godkjenning, noe 

som gjør at feltutvalgets videre innspill må være i tråd med dette. 

 

I møte i november utfordret feltutvalgets medlemmer hverandre til å komme med innspill til tiltak for 

feltaktiviteten. Dette skulle framlegges i dette møtet. Feltutvalget gjennomgår og vurderer de innspill 

som fremmes. Prioriterte tiltak innarbeides som forslag til tiltak i LTPL innenfor gjeldene rammer.  

 

Vedtak i feltutvalget: 

Feltutvalget kom med konkrete innspill til tiltak for feltsektoren. 
(innspill er lagret i Skytterkontorets arbeidsdokumenter) 
 
 
 

Meldinger og uformelle drøftinger:  
• Turnus NM skifelt. 

• Status NM skifelt 2021. 

• Forslag fra Ringerike skyttersamlag om nasjonal felthelg. 

• Innspill under møtet fra Rolf Magne Hellevang om endringer i regelverket pkt 11.20 På 
standplass.  
 
Bakgrunn:  
Det er punktene om hvordan våpen skal forlates på standplass i skifelt og skogsløp, og eventuell 
straff for regelbrudd, som er bakgrunnen for at saken tas opp. Hellevang har registrert at det har 



det vært forskjellig håndtering av dette mht. straff, eller ikke. Utfordringen er at dette gjelder de 
yngste spesielt, og det er uheldig med et for strengt regime.  

 
Feltutvalget har i den sammenheng følgende anmodning til juryen i NM skifelt 2020:  
Juryen i NM skifelt 2020 gir dispensasjon for deltakere som oppbevarer våpenet framme på standplass i finfelt 
til å ha sluttstykket i fremre posisjon og med tomhylse i kammeret mellom/etter hver serie. Det orienteres om 
dette i forkant i fbm. løpermøte.   
Hellevang sørger for å orientere juryen på forhånd.   

 


